


                            My native land
        
                         Внеклассное мероприятие  
 
Задачи, направленные на формирование личностных результатов
  формирование чувства гордости за свою Родину  и историю Чувашии;
  формирование сознания своей этнической и национальной принадлежности;
Задачи, направленные на формирование метапредметных результатов
  активное использование речевых средств и средств для решения познавательных задач;
Задачи, направленные на формирование предметных результатов
  формирование уважительного отношения к России, родному краю
                                                    Ход занятия
«Любовь к родному краю, знание его истории – основа, на которой только и может осуществляться рост  духовной культуры всего общества».
                                                                 Академик С.Д. Лихачев
 
 Обучающиеся выступают в чувашских национальных костюмах.
Ученик 1:  Взглянув на карту нашей страны, мы увидим великую русскую реку Волгу. Там, где он поворачивает своё течение на юг, между реками Сурой и Свиягой, расположена Чувашская Республика – наша многонациональная малая родина.
Looking at the map of our country, we will see great Russian river Volga. Where it turns its course to the South, between the rivers Surа and Sviyaga, located Chuvash Republic - our multinational small homeland.

 Ученик 2:   Чувашия находится в самом сердце России. Её столица – город Чебоксары стоит на правом берегу Волги. Чуть ниже вырос второй большой город – Новочебоксарск. Здесь есть своя ГЭС, которая снабжает электричеством не только Чувашию, но и другие регионы страны. По её плотине проходит широкая шоссейная дорога, соединяющая Новочебоксарск со столицей Марийской Республики – Йошкар-Олой.
Chuvashia is located in the heart of Russia. Its capital is the city of Cheboksary stands on the right Bank of the Volga. Just below grew to be the second largest city Novocheboksarsk. It has its own hydroelectric power station, which supplies electricity to not only Chuvashia, but also other regions of the country. Her dam is a broad highway that connects the city of Novocheboksarsk with the capital of the Republic of Mari - Yoshkar-Ola.

 Ученик 3:  Наша республика расположена в холмистых местах, с многочисленными маленькими озёрами и речками. Есть минеральные источники. Также здесь много оврагов, поэтому Чувашию нередко называют «страной оврагов».
Our Republic is situated in a hilly places, with numerous small lakes and rivers. There are mineral springs. There are also a lot of ravines, so Chuvashia often called the "land of ravines".

  Ученик 4:   Издревле чуваши любили леса. Этим, пожалуй, можно объяснить рассаживание в наше время зелёных насаждений вдоль дорог. Леса одаривают нас орехами, грибами и ягодами. 
Since ancient time Chuvash loved the woods. This perhaps may explain the Seating in our time roadside plantings. Forests give us nuts, mushrooms and berries.

Ученик 5:  Очень разнообразен животный и растительный мир Чувашии.
Very diverse flora and fauna of Chuvashia.

 Ученик 6: Чувашская республика также богата полезными ископаемыми. 
The Chuvash Republic is also rich in minerals.
   Ученик 7:  Чувашия имеет герб, флаг и гимн, которые были приняты в 1992 году. Государственный герб представляет собой геральдический щит, на котором изображено «Дерево жизни». Герб увенчан древней чувашской эмблемой «Три солнца», означающей триединство времени. 
Chuvashia has a coat of arms, flag and anthem, which were adopted in 1992. The state coat of arms is a heraldic shield, which shows the "Tree of life». The coat of arms is crowned with ancient Chuvash logo "Three suns", signifying the Trinity of time.
  Ученик 8:  Культура Чувашии стала открыта всему миру через гастроли творческих коллективов в зарубежные страны и регионы России. Коллективы чувашских театров часто участвуют во всероссийских и международных фестивалях.
Culture of Chuvashia has become the whole world through tours of creative teams to foreign countries and regions of Russia. Teams Chuvash theaters often are involved in national and international festivals.

 Ученик 9:  Забота о здоровье народа тесно связана с развитием массового спорта. Поэтому в республике большое внимание уделяется организации оздоровления людей путём приобщения их к здоровому образу жизни, в том числе через занятия физкультурой, спортом и туризмом. Пропаганде здорового образа жизни способствует проведение спортивных мероприятий. Ежегодно в республике проводятся всероссийские и республиканские мероприятия.
Taking care of people's health is closely linked with the development of mass sports. Therefore, the country much attention is paid to the rehabilitation of people by introducing them to a healthy lifestyle, including physical education, sport and tourism. The promotion of a healthy lifestyle contributes to sports events. Annually held national and Republican events.

    Ученик 10: Чувашская земля родила многих выдающихся людей – героев войны, космонавтов, просветителей, писателей, артистов и спортсменов. Имена   К. Иванова, В. Чапаева, А.Г.Николаева, И.Я.Яковлева Н. Ашмарина и многих других известны далеко за пределы нашей республики.
Chuvash earth gave birth to many prominent people, war heroes, astronauts, educators, writers, artists, and athletes. The Names Of K. Ivanov, V. Chapaev, A. G. Nikolaev, I. Y. Yakovlev N. Ashmarin and many other famous far beyond the borders of our Republic.
 Ученик 11:  С каждым годом республика растёт и процветает: строятся дома, стадионы, спортивно-оздоровительные комплексы, благоустраиваются парки.
Every year the Republic grows and prospers with new houses, stadiums, sports complexes, parks are renovated.
 Ученик 12:  Я люблю свою республику за культуру предков, которая сохранилась до наших дней, за трудолюбие, отзывчивость народа, за его выразительный и красивый – чувашский язык
I love my country over the culture of their ancestors, which survived until our days, for the hard work, responsiveness of the people, for his expressive and beautiful - the Chuvash language.
  Ученик 13:  Взглянув на карту нашей страны, мы увидим великую русскую реку Волгу. Там, где он поворачивает своё течение на юг, между реками Сурой и Свиягой, расположена Чувашская Республика – наша многонациональная малая родина.
Looking at the map of our country, we will see great Russian river Volga. Where it turns its course to the South, between the rivers Sur and Sviyaga, located Chuvash Republic - our multinational small homeland.






                 Игра - соревнование  «Happy chance»


  Игра - соревнование  с участием  двух команд, которые выполняют различные задания по теме « Мой край родной». В составе команд могут выступать от 6 до 10 учеников старших классов, во главе каждой команды стоит капитан, который выбирается в начале игры с помощью считалки. Роль жюри выполняют преподаватели английского языка.
 1)     Музыкальное вступление.
2)     Представление команд участников игры.
3)     Разминка.
4)     Игра «Счастливый случай ».
5)     Конкурс капитанов.
6)     «Угадай пословицу».
Teacher: Good afternoon dear children! Glad to see you, dear guests! We have met today to take part in our competition game «Happy chance»! You will demonstrate us your knowledge in many subjects. Before this game you have divided into two teams. First of all I’d like you to introduce yourselves…
Представление команд.
Teacher: Thanks a lot. It was interesting to find out more about all of you.
          Представление жюри.
Teacher: These are the members of the board of adjudicators…I think they will be just and strict. Well? Let’s start! The first game will be
WARM UP COMPETITION
1. The task is to give three forms of the verbs: to love, to go.
2. What is the synonym of “to love” /to be fond of/
3. Make up your own sentence, using this verb.
4. What is the antonym of “to love”?
Teacher: Now it’s time to have the game “Happy chance”. Now listen to its rules, please. There are questions on 4 themes on different subjects. And this is a coloured cube  each side of it has its own colour is concerned with a definite subject:

Green means Geography
Blue means History
Orange means Famous people
Brown means Towns and cities
If you get the red colour? It means that you have a happy chance to get 3 points if you give the right answer.
For example: If you throw the cube and get the red colour –you will throw the cube again, getting the question on some of the themes. If your answer is right you will get not one but 3 points. Are the rules clear to you?
Geography
Where is the Chuvash Republic situated?  (Chuvashia is situated in the centre of the European part of Russia)
How many regions does the Chuvash Republic comprise at present? (20)
What is the capital of Chuvashia?  (Cheboksary)
What are the official languages of the Republic? (Russian and Chuvash)
What river is Cheboksary situated on? (The Volga river)
What river is Alatyr situated on? (The Sura river)
 
History
When did the Chuvash join the Russian state? (In the middle of the 16th century)
When was the Chuvash republic founded? (1920)
When was Cheboksary founded? (1469)
When was Alatyr founded? (1552)
When was Tsivilsk founded? (1589)
When was Yadrin founded? (1590)
 
Famous people
Who was the founder of the Chuvash alphabet? (I.Yak.Yakovlev)
Who was the author of the first Chuvash poem “Narspi”? (K.V.Ivanov)
Who wrote the first Chuvash dictionary? (N.I.Ashmarin)
Who was the third cosmonaut of the world? (A.G.Nikolaev)
Who was the first president of  Chuvashia? (N.V.Fyodorov)
What famous sculpture lived in Alatyr? (S.Nefyodov)
Towns and cities
 Обучающиеся берут открытку с фотографией достопримечательности городов Чувашии и называют её по -английски.
Памятник К.Иванову, классику Чувашской литературы.-Monument to K.V.Ivanov, a classic of the Chuvash literature.
Здание Чувашского Национального музея.-A building of the Chuvash national museum.
Дом - музей математика Н.И.Лобачевского в г. Козловке.-House-museum of mathematician N.I.Lobachevsky in Kozlovka.
Памятник командиру Чапаеву.-A monument to commander V.I.Chapayev.
Памятник скульптору С.Д Нефёдову  в Алатыре.- A monument to sculptor S.D.Nefyodov.
 
CAPTAINS COMPETITION
Teacher:The task for  captains is to make up as many words as you can from this word.MOTHERLAND
Teacher: While your captains will be doing their task, the other members of the teams will have the next game
“GUESS THE PROVERB”.
There is no place like home.
East or west home is best.
Награждение команды победительницы.
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